
R O M Â N I A
JUDEŢUL CARAŞ-SEVERIN
    CONSILIUL JUDEŢEAN

PROCES–VERBAL
încheiat astăzi 21.06.2011, ora 10,00 în cadrul şedinţei  ordinare a 

CONSILIULUI JUDEŢEAN CARAŞ-SEVERIN

          Lucrările şedinţei sunt deschise de către domnul preşedinte Sorin Frunzăverde:  

Doamnă consilier, domnilor consilieri,  
Şedinţa este legal constituită, fiind prezenţi 30 de consilieri judeţeni.   
Şedinţa a fost convocată prin Dispoziţia nr.343/15.06.2011, comunicată domnilor 

consilieri  în  scris  prin  adresa  nr.IV/7385/16.06.2011,  potrivit  art.94  alin.1  din  Legea 
nr.215/2001 a administraţiei publice locale, republicată, cu modificările şi completările 
ulterioare, invitaţilor prin adresa nr.I/7384/16.06.2011 şi s-a adus la cunoştinţa locuitorilor 
prin publicare în Ziarul „Jurnal de Caraş-Severin” din data de 16.06.2011.

Participă de drept domnul Ion Imbrescu secretarul judeţului.
Participă ca invitaţi: domnul prefect Octavian Ţunea, reprezentanţi ai instituţiilor 

subordonate Consiliului Judeţean, precum şi reprezentanţi ai aparatului de specialitate al 
Consiliului Judeţean Caraş-Severin.

Din  partea  mass-mediei  participă  reprezentanţi  ai  Ziarului  “Jurnal  de  Caraş-
Severin”,  „BANAT TV”, „Radio Reşiţa”,  Radio România Actualităţi,  TVR Timişoara,  
AGERPRES,  Publicaţia „Argument”, Antena 1.

Ordinea de zi a fost anunţată şi publicată în presă.
Ordinea de zi este următoarea:
1.Proiect  de  hotărâre  privind  rectificarea  bugetului  propriu  al  Judeţului  Caraş-

Severin, pe anul 2011. 
2.Proiect  de  hotărâre  pentru  modificarea  Hotărârii  Consiliului  Judeţean  nr. 

8/29.01.2011  privind  aprobarea  bugetelor  de  venituri  şi  cheltuieli  ale  instituţiilor  şi 
serviciilor publice de sub autoritatea Consiliului Judeţean sau finanţate de către acesta, pe 
anul 2011, modificată şi completată.

3.Proiect de hotărâre privind stabilirea taxelor şi taxelor speciale pentru activităţi 
şi/sau  servicii  prestate  de  către  direcţiile  din  aparatul  de  specialitate  al  Consiliului 
Judeţean Caraş-Severin şi  direcţiile (serviciile)  de sub autoritatea Consiliului  Judeţean 
Caraş-Severin, pentru anul 2012.

4.Proiect de hotărâre privind însuşirea de către Consiliul Judeţean Caraş-Severin a 
iniţiativei de concesionare a unei părţi (teren si clădire) din imobilul Spitalului Judeţean 
de Urgentă Reşiţa - Staţionar I, situat în municipiul Reşiţa, str. Făgăraşului nr.18, judeţul 
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Caraş-Severin,  aflat  în  domeniul  public  al  judeţului  Caraş-Severin  şi  administrarea 
Consiliului Judeţean Caraş-Severin.

5.Proiect de hotărâre pentru modificarea Hotărârii Consiliului Judeţean nr.177/2010 
privind  aprobarea  planului  de  ocupare  a  funcţiilor  publice  din  cadrul  aparatului  de 
specialitate al Consiliului Judeţean Caraş-Severin, Direcţiei Generale de Asistenţă Socială 
şi  Protecţia  Copilului  Caraş-Severin,  Direcţiei  de  Evidenţă  a  Persoanelor  a  Judeţului 
Caraş-Severin, Direcţiei de Administrare a Domeniului Public şi Privat a Judeţului Caraş-
Severin şi al Camerei Agricole a Judeţului Caraş-Severin, pentru anul 2011.

6.Proiect de hotărâre pentru modificarea Hotărârii Consiliului Judeţean nr.89/2011 
privind  aprobarea  organigramei  şi  statelor  de  funcţii  ale  aparatului  de  specialitate  al 
Consiliului Judeţean Caraş-Severin.

7.Proiect  de  hotărâre  pentru  modificarea  Hotărârii  Consiliului  Judeţean  Caraş-
Severin nr.96/2010  privind aprobarea organigramei şi a statelor de funcţii ale Direcţiei de 
Evidenţă  a  Persoanelor  a  Judeţului  Caraş-Severin,  cu  modificările  şi  completările 
ulterioare.

8.Proiect de hotărâre privind instituirea unor restricţii de mare tonaj pe drumurile 
judeţene pentru vehicule rutiere cu masă maximă autorizată mai mare de 7,5 tone.

9.Proiect de hotărâre privind aprobarea Regulamentului de organizare şi funcţionare 
al Direcţiei Generale de Asistenţă Socială şi Protecţia Copilului Caraş-Severin.

10.Proiect de hotărâre pentru modificarea Hotărârii nr.15/25.02.2010 a Consiliului 
Judeţean Caraş-Severin privind aprobarea capacităţii unităţilor de specialitate din cadrul 
instituţiilor de asistenţă socială din subordinea Consiliului Judeţean Caraş-Severin.

11.Informare cu privire la participarea  unei delegaţii a Consiliului Judeţean Caraş-
Severin la Adunarea Generală a DKMT ce a avut loc la Szeged, Ungaria, în data de 28 
mai 2011.

12.Informare cu privire la participarea doamnei Maria Ştefu –consilier juridic în 
cadrul Consiliului Judeţean Caraş-Severin la o reuniune de lucru  ce a avut loc la Varna, 
Republica Bulgaria, în perioada 30 mai-3 iunie 2011.

13.Informare  cu privire la participarea unei delegaţii  a Consiliului Judeţean Caraş-
Severin la sesiunea de identificare parteneri organizată de Biroul Regional de Cooperare 
Transfrontalieră ce avut loc la Vrsac, Republica Serbia, în data de  31.05.2011.

14.Informare  privind participarea unei delegaţii la vizita de studiu în Olanda, din 
cadrul Proiectului „Eficientizarea  şi reducerea duratei de livrare a serviciilor publice din 
judeţul Caraş-Severin”, codul  smis 6626, în perioada 24-26 mai 2011.

15.Informarea Autorităţii Teritoriale de Ordine Publică Caraş-Severin cu privire la 
concluziile  Simpozionului  „Dezvoltarea  instituţiei  ATOP”,  desfăşurat  la  Sibiu,  în 
perioada 11-14 mai 2011.

16.Intrebări.Interpelări.

Domnul preşedinte  Sorin Frunzăverde: Vă propun ca pe ordinea de zi existentă, 
din motive legate de oportunitate şi acţiune politică, să introducem 9 proiecte de hotărâre. 
Introducem 8  proiecte  la  solicitarea  domnului  director  Naidan,  legate  de  participarea 
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noastră la programul transfrontalier România – Serbia şi 1 proiect la solicitarea liderului 
socialiştilor locali, domnul Ştefănescu şi care au următoarele titluri: „1.Proiect de hotărâre 
privind participarea Consiliului  Judeţean  Caraş-Severin  la  finanţarea  şi  implementarea 
proiectului  „Măsuri  eficiente  de  Promovare  a  Turismului  în  Banat”  realizat  cu 
contribuţia financiară nerambursabilă din partea Uniunii Europene prin Programul IPA de 
Cooperare  Transfrontalieră  România-Serbia”.  Primele  7  proiecte  sunt  cu  finanţare 
transfrontalieră.  „2.Proiect  de hotărâre privind participarea Consiliului  Judeţean Caraş-
Severin la finanţarea şi implementarea proiectului „Studii privind realizare apărare mal 
în zona umedă Divici-Pojejena” (Studies for shore protection of wetland area Divici-
Pojejena),  în  parteneriat  cu  Municipalitatea  Veliko  Gradişte  din  Republica  Serbia, 
realizat  cu  contribuţia  financiară  nerambursabilă  din  partea  Uniunii  Europene  prin 
Programul  IPA de Cooperare Transfrontalieră  România-Serbia  – al  doilea apel  pentru 
propuneri  de  proiecte;  3.Proiect  de  hotărâre  privind  participarea  Consiliului  Judeţean 
Caraş-Severin în calitate de partener cu Municipalitatea Vrsac din Republica Serbia, în 
calitate  de  lider,  la  finanţarea  şi  implementarea  proiectului  „Terminal  Intermodal 
Vrsac” (Intermodal Terminal Vrsac), realizat cu contribuţia financiară nerambursabilă 
din partea Uniunii Europene prin Programul IPA de Cooperare Transfrontalieră România 
–  Serbia  –  al  doilea  apel  pentru  propuneri  de  proiecte;  4.Proiect  de  hotărâre  privind 
participarea Consiliului Judeţean Caraş-Severin la finanţarea şi implementarea proiectului 
„Patrimoniul  cultural  bănăţean  –  un  Patrimoniu  european”  în  parteneriat  cu 
Universitatea  Eftimie  Murgu  din  Reşiţa  şi  Institutul  pentru  Protejarea  Monumentelor 
Culturale Pancevo din Republica Serbia, realizat cu contribuţia financiară nerambursabilă 
din partea Uniunii Europene prin Programul IPA de Cooperare Transfrontalieră România-
Serbia  –  al  doilea  apel  pentru  propuneri  de  proiecte;  5.Proiect  de  hotărâre  privind 
participarea Consiliului Judeţean Caraş-Severin la finanţarea şi implementarea proiectului 
„Reducerea  Poluării  pentru  o  Dunăre  curată”  (Reduction  pollution  for  clean 
Danube),  în  parteneriat  cu  Municipalitatea  Kladovo din Republica  Serbia,  realizat  cu 
contribuţia financiară nerambursabilă din partea Uniunii Europene prin Programul IPA de 
Cooperare Transfrontalieră România-Serbia – al doilea apel pentru propuneri de proiecte; 
6.Proiect  de  hotărâre  privind  participarea  Consiliului  Judeţean  Caraş-Severin  la  co-
finanţarea şi implementarea proiectului „Punct de traversare a Dunării cu bacul între 
localităţile  Moldova  Nouă  şi  Golubac”,  în  parteneriat  cu  Consiliul  Local  Moldova 
Nouă, Municipalitatea Golubac şi Municipalitatea Veliko-Gradişte din Republica Serbia, 
realizat  cu  contribuţia  financiară  nerambursabilă  din  partea  Uniunii  Europene  prin 
Programul IPA de Cooperare Transfrontalieră România – Serbia – al doilea apel pentru 
propuneri  de  proiecte.  7.Proiect  de  hotărâre  privind  participarea  Consiliului  Judeţean 
Caraş-Severin la  finanţarea  şi  implementarea  proiectului  „Pod peste râul  Nera de la 
Socol la Vračev Gaj”, în parteneriat cu municipalitatea Bela Crcva din Republica Serbia, 
realizat  cu  contribuţia  financiară  nerambursabilă  din  partea  Uniunii  Europene  prin 
Programul IPA de Cooperare Transfrontalieră România – Serbia – al doilea apel pentru 
propuneri  de  proiecte;  8.Proiect  de  hotărâre  privind  participarea  Consiliului  Judeţean 
Caraş-Severin la finanţarea şi implementarea proiectului „Îmbunătăţirea capacităţii de 
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reacţie  a  autorităţilor  sârbe  şi  române  în  situaţii  de  urgenţă”,  în  parteneriat  cu 
Ministerul de Interne al Republicii Serbia şi Universitatea de Vest Timişoara, realizat cu 
contribuţia financiară nerambursabilă din partea Uniunii Europene prin Programul IPA de 
Cooperare  Transfrontalieră  România  –  Serbia  –  al  doilea  apel  pentru  propuneri  de 
proiecte;  9.Proiect  de  hotărâre  privind  realizarea  referendumului  local  în  vederea 
consultării  cetăţenilor  din  judeţul  Caraş-Severin  privind  desfiinţarea  judeţului  Caraş-
Severin”, la propunerea domnilor consilieri USL.  Dacă sunteţi de acord cu completarea 
ordinii de zi cu aceste 9 puncte? Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Se aprobă în 
unanimitate.

Domnul Imbrescu, procesul-verbal.
Domnul  secretar  al  judeţului  Ion Imbrescu:  La  procesul-verbal  din  31.05.2011 

dacă sunt amendamente? Nu sunt. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Se aprobă în 
unanimitate. Vă mulţumesc, domnule preşedinte.

*
Se trece la discutarea punctului 1  al ordinii de zi şi anume:
1.Proiect  de  hotărâre  privind  rectificarea  bugetului  propriu  al  Judeţului  Caraş-

Severin, pe anul 2011. 
Domnul  preşedinte  Sorin Frunzăverde:  E  vorba  de  4  miliarde  de  lei  care  vin 

pentru începerea lucrărilor de reabilitare a căminului pe care îl conduce domnul Fiştea, 
căminul de la Marginea. Practic este ultimul cămin pe care nu l-am reabilitat, din toate pe 
care le avem în subordine. Sperăm că anul acesta obţinem fondurile necesare. Probabil că 
reabilitarea lui se va termina anul viitor, dar începem acum cu circa 4 miliarde. Dacă aici 
sunt observaţii? Nu sunt. 

Supun la vot art.I al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.II al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 
Se aprobă în unanimitate.

 Supun la vot art.III al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.IV al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.V al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.VI al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.VII al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot hotărârea în ansamblu. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu 
sunt. 

Se adoptă în unanimitate.
*

Se trece la discutarea punctului 2  al ordinii de zi şi anume:
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2.Proiect  de  hotărâre  pentru  modificarea  Hotărârii  Consiliului  Judeţean  nr. 
8/29.01.2011  privind  aprobarea  bugetelor  de  venituri  şi  cheltuieli  ale  instituţiilor  şi 
serviciilor publice de sub autoritatea Consiliului Judeţean sau finanţate de către acesta, pe 
anul 2011, modificată şi completată.

Domnul  preşedinte  Sorin  Frunzăverde:  Aceasta  este  pe  cale  de  consecinţă, 
modificăm anexele. Dacă aici sunt observaţii? Nu sunt.

Supun la vot art.I al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.II al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.III al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.IV al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.V al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot hotărârea în ansamblu. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu 
sunt. 

Se adoptă în unanimitate.
*

Se trece la discutarea punctului 3  al ordinii de zi şi anume:
3.Proiect de hotărâre privind stabilirea taxelor şi taxelor speciale pentru activităţi 

şi/sau  servicii  prestate  de  către  direcţiile  din  aparatul  de  specialitate  al  Consiliului 
Judeţean Caraş-Severin şi  direcţiile (serviciile)  de sub autoritatea Consiliului  Judeţean 
Caraş-Severin, pentru anul 2012.

Domnul  preşedinte  Sorin  Frunzăverde: Conform  uzanţelor  aprobăm  în  2011 
pentru 2012, adică, cu un an în avans, aceste taxe pentru servicii pe care le obţinem în 
fiecare an. Dacă aici aveţi observaţii? Nu sunt.

Supun la vot art.1 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.2 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.3 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.4 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.5 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot hotărârea în ansamblu. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu 
sunt. 

Se adoptă în unanimitate. 
*
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Se trece la discutarea punctului 4  al ordinii de zi şi anume:
4.Proiect de hotărâre privind însuşirea de către Consiliul Judeţean Caraş-Severin a 

iniţiativei de concesionare a unei părţi (teren si clădire) din imobilul Spitalului Judeţean 
de Urgentă Reşiţa - Staţionar I, situat în municipiul Reşiţa, str. Făgăraşului nr.18, judeţul 
Caraş-Severin,  aflat  în  domeniul  public  al  judeţului  Caraş-Severin  şi  administrarea 
Consiliului Judeţean Caraş-Severin.

Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: E un punct care a fost şi pe ordinea de zi 
trecută. Noi dăm o aprobare de principiu, urmând să se desfăşoare toate diligenţele, să 
aibă loc întregul parcurs cu licitaţii etc. Dacă sunt observaţii? Nu sunt.

Supun la vot art.1 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.2 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.3 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.4 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.5 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.6 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot hotărârea în ansamblu. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu 
sunt. 

Se adoptă în unanimitate.
*

Se trece la discutarea punctului 5  al ordinii de zi şi anume:
5.Proiect de hotărâre pentru modificarea Hotărârii Consiliului Judeţean nr.177/2010 

privind  aprobarea  planului  de  ocupare  a  funcţiilor  publice  din  cadrul  aparatului  de 
specialitate al Consiliului Judeţean Caraş-Severin, Direcţiei Generale de Asistenţă Socială 
şi  Protecţia  Copilului  Caraş-Severin,  Direcţiei  de  Evidenţă  a  Persoanelor  a  Judeţului 
Caraş-Severin, Direcţiei de Administrare a Domeniului Public şi Privat a Judeţului Caraş-
Severin şi al Camerei Agricole a Judeţului Caraş-Severin, pentru anul 2011.

Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: 26 din colegii noştri care lucrează în toate 
instituţiile acestea au dat examen, conform organigramelor existente şi acum noi trebuie 
să luăm act printr-o hotărâre de consiliu, de numirea lor pe post, ca să folosesc un termen 
clasicist. Dacă aveţi observaţii? Nu sunt.

Supun la vot art.I al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.II al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.III al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 
Se aprobă în unanimitate.
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Supun la vot art.IV al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.V al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.VI al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot hotărârea în ansamblu. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu 
sunt. 

Se adoptă în unanimitate.
*

Se trece la discutarea punctului  6  al ordinii de zi şi anume:
6.Proiect de hotărâre pentru modificarea Hotărârii Consiliului Judeţean nr.89/2011 

privind  aprobarea  organigramei  şi  statelor  de  funcţii  ale  aparatului  de  specialitate  al 
Consiliului Judeţean Caraş-Severin.

Domnul preşedinte  Sorin Frunzăverde: E o consecinţă a ceea ce am făcut  mai 
înainte. Dacă aveţi observaţii? Nu sunt. 

Supun la vot art.I al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.II al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.III al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.IV al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.V al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot hotărârea în ansamblu. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu 
sunt. 

Se adoptă în unanimitate.
*

Se trece la discutarea punctului  7 al ordinii de zi şi anume:
7.Proiect  de  hotărâre  pentru  modificarea  Hotărârii  Consiliului  Judeţean  Caraş-

Severin nr.96/2010  privind aprobarea organigramei şi a statelor de funcţii ale Direcţiei de 
Evidenţă  a  Persoanelor  a  Judeţului  Caraş-Severin,  cu  modificările  şi  completările 
ulterioare.

Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Transformăm un post de consilier superior 
în consilier principal. Dacă aici aveţi observaţii? Nu sunt.

Supun la vot art.I al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.II al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 
Se aprobă în unanimitate.
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Supun la vot art.III al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.IV al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.V al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot hotărârea în ansamblu. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu 
sunt. 

Se adoptă în unanimitate. Mă grăbesc, pentru că domnul Vatzulik este determinat să 
plece datorită unor probleme pe care le are pe linie profesională şi vă privez de un vot.

*
Se trece la discutarea punctului  8 al ordinii de zi şi anume:
8.Proiect de hotărâre privind instituirea unor restricţii de mare tonaj pe drumurile 

judeţene pentru vehicule rutiere cu masă maximă autorizată mai mare de 7,5 tone.
Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Eu aş avea un amendament, la solicitarea 

transportatorilor  în  domeniu,  care  doresc  introducerea  la  punctul  „j”  a  următorului 
conţinut „transporturi de băuturi răcoritoare, apă minerală sau plată, alimente de bază, 
zahăr, ulei, făină etc”. Adică şi ele să fie scutite de restricţia respectivă. 

Domnul consilier Avram Silviu Dan: Să nu aibă altceva!
Domnul preşedinte  Sorin Frunzăverde: De masă lemnoasă? Nu e vorba de masă 

lemnoasă.  Este  vorba  de  transportatorii  de  alimente.  Observaţii,  în  afară  de  această 
glumiţă?

Domnul consilier Ştefănescu Nicolae: Cu ţigări, eventual.
Domnul preşedinte  Sorin Frunzăverde: Cu ţigări, în ce direcţie? Dacă sunt alte 

observaţii? Nu sunt.
Supun la vot art.1 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 

Se aprobă în unanimitate.
Supun la vot art.2 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 

Se aprobă în unanimitate.
Supun la vot art.3 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 

Se aprobă în unanimitate.
Supun la vot art.4 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 

Se aprobă în unanimitate.
Supun la vot art.5 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 

Se aprobă în unanimitate.
Supun la vot art.6 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 

Se aprobă în unanimitate.
Supun la vot art.7 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 

Se aprobă în unanimitate.
Supun la vot hotărârea în ansamblu. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu 

sunt. 
Se adoptă în unanimitate. Cu acest amendament! Da? Mulţumesc.
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*
Se trece la discutarea punctului  9 al ordinii de zi şi anume:
9.Proiect de hotărâre privind aprobarea Regulamentului de organizare şi funcţionare 

al Direcţiei Generale de Asistenţă Socială şi Protecţia Copilului Caraş-Severin.
Domnul  preşedinte  Sorin Frunzăverde:  Am aprobat  organigrama într-o şedinţă 

anterioară, conform noilor reglementări ale Guvernului Boc. Pe cale de consecinţă, cum 
se întâmplă şi la celelalte instituţii pe care le avem în subordine, trebuie să aprobăm şi 
Regulamentul de organizare şi funcţionare al Direcţiei Generale şi de Asistenţă Socială. 
Dacă aveţi  observaţii aici? Nu sunt.

Supun la vot art.1 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.2 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.3 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.4 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.5 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.6 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot hotărârea în ansamblu. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu 
sunt. 

Se adoptă în unanimitate.
*

Se trece la discutarea punctului  10  al ordinii de zi şi anume:
10.Proiect de hotărâre pentru modificarea Hotărârii nr.15/25.02.2010 a Consiliului 

Judeţean Caraş-Severin privind aprobarea capacităţii unităţilor de specialitate din cadrul 
instituţiilor de asistenţă socială din subordinea Consiliului Judeţean Caraş-Severin.

Domnul  preşedinte  Sorin  Frunzăverde:  Am  desfiinţat  Centrul  de  primire 
„Apartamentul”  şi  acum  redistribuim  practic  această  capacitate,  celorlalte  instituţii 
similare. Dacă aici aveţi observaţii? Nu sunt.

Supun la vot art.I al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.II al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.III al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.IV al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.V al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 
Se aprobă în unanimitate.
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Supun la vot art.VI al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot hotărârea în ansamblu. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu 
sunt. 

Se adoptă în unanimitate.
*

Proiecte de hotărâre introduse în procedură de urgenţă:
1.Proiect  de  hotărâre  privind  participarea  Consiliului  Judeţean  Caraş-Severin  la 

finanţarea şi implementarea proiectului „Măsuri eficiente de Promovare a Turismului 
în Banat” realizat cu contribuţia financiară nerambursabilă din partea Uniunii Europene 
prin Programul IPA de Cooperare Transfrontalieră România-Serbia.

Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Aceste aprobări şi cu un aviz conform pe 
care îl primim de la Ministerul Afacerilor Externe, sunt pentru a depune aceste proiecte în 
sesiunea  care  urmează  acum,  pe  26  sau  27  iunie.  Toate  reprezentând  proiecte  de 
colaborare cu partenerii noştri de peste frontieră. Aceasta este semnificaţia. Observaţii? 
Nu sunt.

Supun la vot art.1 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.2 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.3 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.4 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.5 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.6 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot hotărârea în ansamblu. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu 
sunt. 

Se adoptă în unanimitate.
*

2.Proiect  de  hotărâre  privind  participarea  Consiliului  Judeţean  Caraş-Severin  la 
finanţarea şi implementarea proiectului „Studii privind realizare apărare mal în zona 
umedă  Divici-Pojejena”  (Studies  for  shore  protection  of  wetland  area  Divici-
Pojejena),  în  parteneriat  cu  Municipalitatea  Veliko  Gradişte  din  Republica  Serbia, 
realizat  cu  contribuţia  financiară  nerambursabilă  din  partea  Uniunii  Europene  prin 
Programul  IPA de Cooperare Transfrontalieră  România-Serbia  – al  doilea apel  pentru 
propuneri de proiecte.

Domnul preşedinte  Sorin Frunzăverde: Dunărea are prioritate la această sesiune 
de finanţare pe fonduri transfrontaliere.  Acesta este şi  motivul  pentru care marşăm pe 
această zonă. Dacă aici sunt observaţii? Nu sunt.

10



Supun la vot art.1 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.2 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.3 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.4 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.5 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.6 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot hotărârea în ansamblu. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu 
sunt. 

Se adoptă în unanimitate.
*

3.Proiect  de  hotărâre  privind  participarea  Consiliului  Judeţean  Caraş-Severin  în 
calitate de partener cu Municipalitatea Vrsac din Republica Serbia, în calitate de lider, la 
finanţarea  şi  implementarea  proiectului  „Terminal  Intermodal  Vrsac”  (Intermodal 
Terminal  Vrsac),  realizat  cu contribuţia financiară nerambursabilă  din partea Uniunii 
Europene prin Programul IPA de Cooperare Transfrontalieră România – Serbia – al doilea 
apel pentru propuneri de proiecte.

Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Dacă sunt observaţii? Nu sunt.
Supun la vot art.1 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 

Se aprobă în unanimitate.
Supun la vot art.2 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 

Se aprobă în unanimitate.
Supun la vot art.3 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 

Se aprobă în unanimitate.
Supun la vot art.4 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 

Se aprobă în unanimitate.
Supun la vot art.5 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 

Se aprobă în unanimitate.
Supun la vot art.6 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 

Se aprobă în unanimitate.
Supun la vot hotărârea în ansamblu. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu 

sunt. 
Se adoptă în unanimitate.

*
4.Proiect  de  hotărâre  privind  participarea  Consiliului  Judeţean  Caraş-Severin  la 

finanţarea  şi  implementarea  proiectului  „Patrimoniul  cultural  bănăţean  –  un 
Patrimoniu  european”  în  parteneriat  cu  Universitatea  Eftimie  Murgu  din  Reşiţa  şi 
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Institutul  pentru  Protejarea  Monumentelor  Culturale  Pancevo  din  Republica  Serbia, 
realizat  cu  contribuţia  financiară  nerambursabilă  din  partea  Uniunii  Europene  prin 
Programul  IPA de Cooperare Transfrontalieră  România-Serbia  – al  doilea apel  pentru 
propuneri de proiecte.

Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Dacă aici sunt observaţii? Nu sunt.
Supun la vot art.1 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 

Se aprobă în unanimitate.
Supun la vot art.2 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 

Se aprobă în unanimitate.
Supun la vot art.3 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 

Se aprobă în unanimitate.
Supun la vot art.4 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 

Se aprobă în unanimitate.
Supun la vot art.5 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 

Se aprobă în unanimitate.
Supun la vot hotărârea în ansamblu. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu 

sunt. 
Se adoptă în unanimitate.

*
5.Proiect  de  hotărâre  privind  participarea  Consiliului  Judeţean  Caraş-Severin  la 

finanţarea şi implementarea proiectului „Reducerea Poluării pentru o Dunăre curată” 
(Reduction pollution for clean Danube), în parteneriat cu Municipalitatea Kladovo din 
Republica  Serbia,  realizat  cu  contribuţia  financiară  nerambursabilă  din  partea  Uniunii 
Europene prin Programul IPA de Cooperare Transfrontalieră România-Serbia – al doilea 
apel pentru propuneri de proiecte.

Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Dacă sunt observaţii? Nu sunt.
Supun la vot art.1 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 

Se aprobă în unanimitate.
Supun la vot art.2 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 

Se aprobă în unanimitate.
Supun la vot art.3 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 

Se aprobă în unanimitate.
Supun la vot art.4 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 

Se aprobă în unanimitate.
Supun la vot art.5 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 

Se aprobă în unanimitate.
Supun la vot art.6 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 

Se aprobă în unanimitate.
Supun la vot hotărârea în ansamblu. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu 

sunt. 
Se adoptă în unanimitate.

*
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6.Proiect de hotărâre privind participarea Consiliului Judeţean Caraş-Severin la co-
finanţarea şi implementarea proiectului „Punct de traversare a Dunării cu bacul între 
localităţile Moldova Nouă şi Golubac”, în parteneriat cu Consiliul Local Moldova Nouă, 
Municipalitatea Golubac şi Municipalitatea Veliko-Gradişte din Republica Serbia, realizat 
cu contribuţia financiară nerambursabilă din partea Uniunii Europene prin Programul IPA 
de Cooperare Transfrontalieră  România  – Serbia  – al  doilea apel  pentru propuneri  de 
proiecte. 

Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Dacă aici sunt observaţii?
Domnul consilier Popescu Gheorghe: Domnule preşedinte, aici aş sugera să avem 

în vedere şi cuplarea terminalului de pasageri care îl avem la Moldova Nouă de vreo 4 ani 
gata şi care stă de pomană.

Domnul  preşedinte  Sorin  Frunzăverde:  Ne  gândim  cum  să-l  preluăm  de  la 
Administraţia  Porturilor  Dunării.  E  păcat  să  ai  o  asemenea  gară  fluvială  şi  să  nu  o 
foloseşti. 

Domnul consilier Popescu Gheorghe: Atât, e în regulă.
Domnul preşedinte  Sorin Frunzăverde: Eram la un pas să v-o dăm la Primăria 

Moldova Nouă, dar n-a ieşit. 
Supun la vot art.1 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 

Se aprobă în unanimitate.
Supun la vot art.2 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 

Se aprobă în unanimitate.
Supun la vot art.3 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 

Se aprobă în unanimitate.
Supun la vot art.4 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 

Se aprobă în unanimitate.
Supun la vot art.5 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 

Se aprobă în unanimitate.
Supun la vot art.6 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 

Se aprobă în unanimitate.
Supun la vot hotărârea în ansamblu. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu 

sunt. 
Se adoptă în unanimitate.

*
7.Proiect  de  hotărâre  privind  participarea  Consiliului  Judeţean  Caraş-Severin  la 

finanţarea şi  implementarea  proiectului  „Pod peste râul Nera de la Socol  la Vračev 
Gaj”,  în  parteneriat  cu  municipalitatea  Bela  Crcva  din  Republica  Serbia,  realizat  cu 
contribuţia financiară nerambursabilă din partea Uniunii Europene prin Programul IPA de 
Cooperare  Transfrontalieră  România  –  Serbia  –  al  doilea  apel  pentru  propuneri  de 
proiecte.

Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Un pod existent, dărâmat când ne luptam 
cu Tito,  pe care încercăm să-l facem acum, după 50 de ani. Dacă sunt observaţii? Nu 
sunt.
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Supun la vot art.1 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.2 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.3 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.4 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.5 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.6 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot hotărârea în ansamblu. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu 
sunt. 

Se adoptă în unanimitate.
*

8.Proiect  de  hotărâre  privind  participarea  Consiliului  Judeţean  Caraş-Severin  la 
finanţarea  şi  implementarea  proiectului  „Îmbunătăţirea  capacităţii  de  reacţie  a 
autorităţilor sârbe şi române în situaţii de urgenţă”, în parteneriat cu Ministerul de 
Interne al Republicii  Serbia şi  Universitatea de Vest  Timişoara,  realizat cu contribuţia 
financiară nerambursabilă din partea Uniunii Europene prin Programul IPA de Cooperare 
Transfrontalieră România – Serbia – al doilea apel pentru propuneri de proiecte.

Supun la vot art.1 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.2 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.3 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.4 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.5 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.6 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot hotărârea în ansamblu. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu 
sunt. 

Se adoptă în unanimitate.
*

9.Proiect de hotărâre privind realizarea referendumului local în vederea consultării 
cetăţenilor din judeţul Caraş-Severin privind desfiinţarea judeţului Caraş-Severin

Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Dacă doreşte cineva să ia cuvântul?
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Domnul consilier Ştefănescu Nicolae: Domnule preşedinte, stimaţi colegi, stimată 
colegă, noi, cei de la USL şi dumneavoastră care ştiţi declaraţia făcută de către domnul 
preşedinte Sorin Frunzăverde, cu privire la existenţa sau nonexistenţa judeţului Caraş-
Severin, ştiţi că dânsul s-a pronunţat într-o conferinţă de presă, vineri. Noi am venit şi în 
întâmpinarea acestei declaraţii, cu propunerea către dumneavoastră şi rugămintea noastră 
de  a  fi  de  acord  să  organizăm un referendum,  să  întrebăm aşa  cum este  democratic, 
cetăţenii judeţului Caraş-Severin dacă doresc să li se desfiinţeze sau să ni se desfiinţeze 
judeţul Caraş-Severin. Judeţul Caraş-Severin este al treilea judeţ ca mărime din ţară, după 
Timiş şi Suceava. Deci este un judeţ foarte mare ca întindere. A fost un judeţ şi este un 
judeţ foarte bogat în resurse. A fost un judeţ foarte bogat în ceea ce înseamnă siderurgie, 
construcţii de maşini. Noi ca şi decidenţi politici astăzi în judeţul Caraş-Severin, cred că 
avem datoria morală să lăsăm urmaşilor noştri judeţul Caraş-Severin aşa cum l-am preluat 
ca  şi  judeţ.  Vreau să  mă  înţelegeţi  că  nu are  nici  o  conotaţie  politică.  Nu are  nici  o 
conotaţie  politică  acest  demers  al  nostru  şi  de  aceea  l-am  şi  făcut,  ştiind  că  şi 
dumneavoastră într-un fel  sau altul gândiţi  la fel ca noi.  Fiind din opoziţie,  am zis să 
facem  noi  acest  pas,  bineînţeles  cu  sprijinul  dumneavoastră.  Să  nu  uităm  un  lucru! 
Îmbunătăţirea organizării administrativ-teritoriale a României a suportat şi poate suporta 
multiple îmbunătăţiri, dar desfiinţarea judeţelor la ora actuală, în condiţii de criză, când 
înseamnă  cheltuieli  enorme…Nu  ştiu  ce  ar  însemna  la  domnul  Hari  să-şi  schimbe 
buletinul, numărul de la  maşină, adresa şi tot înseamnă nişte cheltuieli enorme! Deci şi 
din punct de vedere al cheltuielilor, într-o perioadă de criză nu ne putem permite acest 
lucru. Domnule preşedinte, eu vreau să vă mulţumesc pentru declaraţiile politice pe care 
le-aţi  făcut  în  sprijinul  menţinerii  judeţului  Caraş-Severin.  Cred  că  aţi  dat  încă  odată 
dovadă de tărie de caracter, cu toate că alţii ar fi spus altfel. De aceea vă rog domnule 
preşedinte, să fiţi de acord cu acest proiect de hotărâre. Mulţumesc frumos.

Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Da. Puiu.
Domnul  consilier  Zaberca  Vasile  Mircea:  Da,  mulţumesc.  Stimaţii  mei  colegi, 

vorbesc în calitate de locuitor al acestui judeţ, născut aici, în calitate de consilier judeţean 
şi în egală măsură în calitate de istoric care ştie foarte bine ceea ce s-a întâmplat de-a 
lungul  timpului.  Foarte  pe  scurt,  oricând  sunt  dispus  să  particip  la  orice  discuţie  la 
televiziunea română şi un distins academician român pleda împotriva acestei idei trăsnite. 
Eu doar atât vă spun, în 1929 s-a votat o lege privind înfiinţarea asociaţiei judeţene. Ce s-a 
întâmplat din ea? Exact configuraţia de astăzi. Scopul? Unirea posibilităţilor financiare 
pentru realizarea unor lucrări de anvergură care depăşeau posibilităţile financiare ale unui 
judeţ.  Unde s-a ajuns? Fondurile erau canalizate  într-o singură direcţie şi  în 1931 s-a 
renunţat la această trăsnaie. În 1938 am organizat ţinuturile, frontierele României Mari, 
cele  10  ţinuturi  sau  provincii,  cum doriţi  să  le  spunem.  Noi  nu  ştim exact  ce  s-ar  fi 
întâmplat până la urmă, a intervenit războiul şi s-a renunţat la această idee. Apoi după 
război  am  avut  marea  şansă  să  intrăm  într-o  zonă  dominată  de  sovietici  şi  în  baza 
Constituţiei din 1948, din 1950 s-a organizat Regiunea Banat. Cei care sunteţi de vârsta 
mea şi  chiar  ceilalţi  mai  tineri,  puteţi  să ştiţi  cam cât  ne-am ales noi partea de sud a 
Banatului, în urma acelei regionalizări. A fost făcută după Constituţia sovietică din 1938. 
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Eu mă bucur că împreună cu colegii noştri liberali, am decis împreună „să ne batem”. 
Suntem consilieri judeţeni şi este judeţul nostru, nu este judeţul altora. Dacă cineva îşi 
imaginează că sper să rămân consilier judeţean, greşeşte! Nu acesta e motivul. Motivul 
este altul. Vreau ca noi în măsura posibilului să facem ce putem să facem pentru judeţ. 
Nimeni  nu  va  face  mai  mult,  nici  de  la  Timişoara  şi  nici  de  la  Bucureşti,  iar 
dumneavoastră sunteţi toţi consilieri judeţeni. Domnule preşedinte, ştie lumea că suntem 
amici,  nu-i  nici  un  fel  de  problemă,  sper  că  „te  vei  bate”  pentru  acest  judeţ.  Eşti 
preşedintele Consiliului Judeţean Caraş-Severin.

Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Ţi se pare că n-am început?
Domnul consilier Zaberca Vasile Mircea: Ba da! Sper că poziţia va fi aceeaşi. Vă 

mulţumesc. Îmi cer scuze, dar simţeam nevoia să-mi vărs oful. 
Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Alte luări de poziţii dacă mai sunt? Dacă 

nu  mai  sunt,  câteva  considerente.  Categoric  eu  mi-am manifestat  punctele  de  vedere 
public şi  instanţele Partidului Democrat Liberal. Ele ţin de tradiţie, ţin de configuraţia 
istorică a  comunităţilor  caraş-severinene.  Ţin de  organizarea teritorială,  pe  care  statul 
român  modern  a  avut-o  de-a  lungul  timpului.  Ţin  de  considerente  legate  de  evoluţia 
celorlalte zone până la 1918, a celorlalte state până în 1918. Dacă vreţi, cel mai mult ţin 
de ce se întâmplă azi în Europa. Din Marea Britanie şi până la frontiera estică a Uniunii 
Europene, care este pe Prut, practic există în nomenclatorul unităţilor statistic teritoriale, 
două  nivele  pe  care  le  găseşti  în  toată  Europa,  acel  NUTS-II  şi  NUTS-III.  NUTS-II 
înseamnă regiuni şi NUTS-III înseamnă, luând-o din vest, counties sau comitate în Marea 
Britanie, provincii în Spania, departamente în Franţa, provincii în Italia, departamente în 
Belgia, kreise în Germania, bezirke în Austria, powiatόw în Polonia. Nu ştiu în maghiară 
cum se spune, dar există această unitate teritorial-administrativă de mărimea judeţului, iar 
la noi sunt judeţe. Până la urmă, dacă o uniune pan-statală cu 500 de milioane de locuitori 
pe câteva milioane de kilometri pătraţi este organizată aşa, nu văd de ce România ar trebui 
organizată  altfel.  Acesta  este  caracterul  contemporan  sau  motivaţia  contemporană  a 
opţiunilor noastre. Evident că acesta este şi motivul pentru care am avut această poziţie, 
cel legat de istorie şi tradiţie, cel legat de devenire, cel legat de actualitate. Pe de altă 
parte, sincer că fiu nu cred că se va întâmpla ca judeţele să se desfiinţeze. Vă spun asta 
pentru că am participat zilele trecute la tot felul de discuţii de acest gen. Ele vor continua 
astăzi la Cotroceni, dar personal nu cred că judeţele vor fi comasate. Pur şi simplu pentru 
că în acest moment comunităţile din România nu doresc acest lucru! Cred că e nevoie de 
regiuni, pentru că aşa cum am spus că există judeţe în celelalte ţări, există şi regiuni, dar 
ele trebuie făcute aşa cum am declarat, prin modificarea constituţiei. Acolo trebuie scris 
că şi regiunea este unitate teritorial-administrativă conform legii fundamentale a statului. 
Ulterior, pe nişte criterii care ţin de tradiţie şi de oportunitate, trebuie organizate regiuni. 
Nu ştiu dacă 8 sau 10, mi-e greu să spun acum, trebuie analizat profund acest lucru. Iar 
aceste regiuni trebuie să preia atribuţii de la minister, adică această reorganizare teritorial-
administrativă trebuie să fie însoţită şi de descentralizare. În sensul că nu regiunea preia 
atribuţii de la judeţe, pentru că asta înseamnă centralizare până la urmă, regiunea preia 
atribuţii  de  la  ministere.  Asta  înseamnă  descentralizare,  reorganizare  teritorial-
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administrativă, dar şi descentralizare în acelaşi timp. Bun, astea sunt considerentele de 
ordin general, dar cred că în susţinerea lor am deplină dreptate, cum sigur şi voi aţi preluat 
din anumite declaraţii ale mele şi mă bucur. Pe de altă parte, nu cred că în acest moment 
există oportunitatea organizării unui referendum pe această temă în Caraş-Severin. Nu 
cred pentru că, repet, această problemă a comasării judeţelor există tot mai puţin. Ea este 
diluată, este practic rejectată de reacţia comunităţilor din România. Nu vreau să mă refer 
la costurile pe care le-ar presupune un asemenea referendum şi la faptul că, ce au susţinut 
la un moment dat, nu voi, alţi reprezentaţi ai USD-ului, este o prostie! Un referendum nu 
poate fi  finanţat din surse private, conform legii. Cred că e un moment care numai ar 
inflama opinia publică şi  aşa preocupată  de necazurile pe care le-a adus această  criză 
globală.  Cred  că  acest  referendum  este  inoportun.  Sigur,  dumneavoastră  aţi  urmat  o 
sugestie, o indicaţie, care v-a venit de la centru şi nu numai vouă, în toate judeţele. Cred 
pe de altă parte, în reala preocupare, nu numai aici în Caraş-Severin, dar în întreaga ţară, 
în  legătură  cu  această  comasare.  Cu  atât  mai  mult,  cu  cât  noi  avem  acele  exemple 
neplăcute, când Stalin ca să dea pe undeva o anumită compensaţie Ungariei, organizează 
acele regiuni. A existat autonomie maghiară în România în perioada respectivă, care a 
însemnat dezvoltarea centrului, fie că el se numea Cluj, Timişoara, Craiova, Bucureşti, 
Ploieşti sau Iaşi şi evident rămânerea în urmă profund a ceea ce erau raioanele. Un model 
care nu se mai întâlneşte practic, decât în organizarea teritorial-administrativă a Serbiei de 
astăzi, doar ei mai au un asemenea tip de organizare teritorial-administrativă. Cu aceste 
considerente, Grupul Partidului Democrat Liberal din Consiliul Judeţean Caraş-Severin va 
vota împotriva organizării acestui referendum, din lipsa de oportunitate pentru asemenea 
demers politic. 

Supun  la  vot  art.1  al  hotărârii.  Cine  este  „pentru”?  Se  înregistrează  15  voturi 
„pentru”. Cine este împotrivă? Se înregistrează 16 voturi „împotrivă”. 

Supun  la  vot  art.2  al  hotărârii.  Cine  este  „pentru”?  Se  înregistrează  15  voturi 
„pentru”. Cine este împotrivă? Se înregistrează 16 voturi „împotrivă”. 

Supun  la  vot  art.3  al  hotărârii.  Cine  este  „pentru”?  Se  înregistrează  15  voturi 
„pentru”. Cine este împotrivă? Se înregistrează 16 voturi „împotrivă”. 

Supun  la  vot  art.4  al  hotărârii.  Cine  este  „pentru”?  Se  înregistrează  15  voturi 
„pentru”. Cine este împotrivă? Se înregistrează 16 voturi „împotrivă”. 

Supun la vot hotărârea în ansamblu. Cine este „pentru”? Se înregistrează 15 voturi 
„pentru”. Cine este împotrivă? Se înregistrează 16 voturi „împotrivă”. 

Hotărârea a fost respinsă. Cu 5 minute înainte de a veni timpul! Ca Phileas Fogg am 
ajuns cu 5 minute mai devreme. El a ajuns la prima bătaie a orologiului.

*
Se trece la discutarea punctelor   11, 12, 13, 14, 15şi 16    ale ordinii de zi şi anume:
11.Informare cu privire la participarea  unei delegaţii a Consiliului Judeţean Caraş-

Severin la adunarea Generală a DKMT ce a avut loc la Szeged, Ungaria, în data de 28 mai 
2011.

17



12.Informare cu privire la participarea doamnei Maria Ştefu –consilier juridic în 
cadrul Consiliului Judeţean Caraş-Severin la o reuniune de lucru  ce a avut loc la Varna, 
Republica Bulgaria, în perioada 30 mai-3 iunie 2011.

13.Informare  cu privire la participarea unei delegaţii  a Consiliului Judeţean Caraş-
Severin la sesiunea de identificare parteneri organizată de Biroul Regional de Cooperare 
Transfrontalieră ce avut loc la Vrsac, Republica Serbia, în data de  31.05.2011.

14.Informare  privind participarea unei delegaţii la vizita de studiu în Olanda, din 
cadrul Proiectului „Eficientizarea  şi reducerea duratei de livrare a serviciilor publice din 
judeţul Caraş-Severin”, codul  smis 6626, în perioada 24-26 mai 2011.

15.Informarea Autorităţii Teritoriale de Ordine Publică Caraş-Severin cu privire la 
concluziile  Simpozionului  „Dezvoltarea  instituţiei  ATOP”,  desfăşurat  la  Sibiu,  în 
perioada 11-14 mai 2011.al ordinii de zi şi anume.

16. Întrebări. Interpelări.
Domnul  preşedinte  Sorin  Frunzăverde:  La  „Diverse”  am  o  rugăminte,  să-mi 

aprobaţi  pentru  miercuri,  joi  şi  vineri,  concediu.  Cine  este  „pentru”?  Se  aprobă  în 
unanimitate. Domnul Ştefănescu.

Domnul consilier Ştefănescu Nicolae: Domnule preşedinte, vreau să vă spun că în 
cursul săptămânii trecute, aţi fost prezent spiritual la Răcăşdia. Eu folosind următoarea 
expresie: „Chiar dacă nu este aici şi este cu probleme de împărţire, reîmpărţire, politice 
deosebite la Bucureşti şi n-a putut să vină, este unul dintre marii susţinători ai fondurilor 
europene!”. S-a luat şi o decizie. Dacă, cumva se va face regionalizarea sau judeţe mari, 
centrul celor 4 judeţe din punct de vedere al fondurilor europene să fie în judeţul Caraş-
Severin,  pentru că suntem pe locul  I.  A fost  o manifestare  pentru care  vă mulţumesc 
deosebit, pentru implicarea dumneavoastră. Am avut circa 6.000 de vizitatori. Este pentru 
prima oară când la  un târg al  fondurilor  europene,  organizat  în mediul  rural  şi  nu în 
mediul  urban,  pentru  că  fondurile  europene  de  care  ne  ocupăm noi  se  adresează  cu 
precădere sau aproape în totalitate mediului rural, fonduri pentru dezvoltarea agriculturii 
şi  mediul  rural.  Ne-am bucurat  enorm de  mult  că  am reuşit  să  aducem acest  târg  al 
fondurilor europene în judeţul Caraş-Severin. Este un merit al tuturor celor din judeţul 
Caraş-Severin  care  se  ocupă  de  fondurile  europene.  Domnul  prim  vicepreşedinte 
Ghiorghioni a fost prezent acolo şi la un moment dat, vreau să vă spun că nu mai aveam 
loc în acel târg, de câţi oameni au fost. Bătrânii locului au spus că nici în 1934 când a fost  
regele, n-a fost atâta lume adunată în acel târg. Mă bucur tare mult pentru succesul acestui 
târg. Nu este succesul meu, este succesul nostru, al tuturor care ne ocupăm şi în special al 
dumneavoastră care guvernaţi judeţul, pentru fondurile europene pe care le aduceţi. Vreau 
să vă spun că domnul primar care este absent astăzi aici, l-am invitat, dar are probleme în 
zonă …

Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: De la Răcăşdia?
Domnul  consilier  Ştefănescu  Nicolae:  De  la  Răcăşdia.  A  făcut  nişte  eforturi 

imense. Vreau să vă spun că s-a lucrat pe timp de ploaie, vânt şi altceva, zi şi noapte, 
pentru a ne prezenta la nivel naţional. Am avut toate televiziunile din România, au fost 
prezente acolo. Am auzit că ieri, alaltăieri, a dat şi pe „TVR 1”, a dat şi pe „Antena 3”, a 
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dat şi  pe „Realitatea”.  Deci  pe toate  televiziunile  au dat  acest  lucru şi  judeţul  Caraş-
Severin a fost pomenit foarte bine. Ţin să mulţumesc colegilor mei din Consiliul Judeţean, 
pe care i-am întâlnit în mare majoritate acolo. Ţin să mulţumesc primarilor care au fost 
acolo, toţi primarii, indiferent de vopsea politică. Au fost preponderent PDL pentru că 
USL-iştii erau la Bucureşti. Asta nu m-a supărat cu nimic, că fondurile europene nu au 
culoare politică. Avem o problemă de rezolvat legat de aceasta. Acest târg va rămâne de 
tradiţie a fondurilor europene în judeţul Caraş-Severin. Am reuşit cu bunăvoinţa unui om 
deosebit din zonă,  care se cheamă Marian Cherciu, să betonăm, să aranjăm, că nu ne 
puteam  prezenta  ca  nişte  cărăşeni  gospodari  ce  suntem,  altfel  decât  aşa  cum  ne-am 
prezentat. S-au făcut nişte cheltuieli de circa 1 miliard şi 800 lei vechi. Nu putem să-l 
lăsăm pe primar, pentru că primarul nu s-a reprezentat numai pe el, a reprezentat judeţul 
Caraş-Severin. Aş vrea să fiţi de acord ca la următoarea modificare de buget să-i alocăm 
aceşti  bani,  domnului  primar.  Încă  odată  mare  mulţumire  pentru  tot  ce  faceţi  pentru 
fondurile europene şi dacă judeţul Caraş-Severin o mai duce, cum o mai duce, să ştiţi că 
în mare proporţie se datorează şi implementării acestor fonduri europene. Mulţumesc.

Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Da. Adevărul e că la ora actuală nu există 
o comună în Caraş-Severin care să nu deruleze un program de acest gen, ceea ce este un 
succes  al  comunităţilor.  Până la  urmă rezultatul  acesta  se  datorează  comunităţilor  din 
mediul rural, ceea ce înseamnă că există o resursă remarcabilă din acest punct de vedere la 
nivelul  primarilor noştri. Se datorează şi faptului că ne-am preocupat să aducem fonduri. 
Făceam o socoteală pe ce înseamnă fonduri europene pentru mediul rural, să o luăm aşa 
grosso  modo,  derulăm  în  Caraş-Severin  aproape  150  de  milioane  de  euro  în  acest 
moment. Deci nu bani care trebuie să vină, bani care deja rulează prin Caraş-Severin şi e o 
sumă importantă. 

Domnul consilier Ştefănescu Nicolae: S-a acordat un stand separat la târgul din 23-
26 iunie de la Bucureşti.

Domnul  preşedinte  Sorin Frunzăverde:  Oricum după rectificarea aceasta,  că  la 
rectificare va trebui să rezolvăm şi problema aceea cu fondurile de compensaţie să le 
spunem,  pe  care  primăriile  trebuie  să  le  plătească  ca  să  poate  să  continue,  datorită 
întârzierilor. O să alocăm şi Răcăşdiei o sumă, o să vorbesc cu primarul să vedem cât a 
cheltuit acolo. Răcăşdia a devenit un fel de centru de reprezentare a activităţii pentru că şi 
primăvara şi  toamna sunt cele  două târguri,  fiind şi  una din puţinele zone din Caraş-
Severin care are potenţial real agricol. Domnul Zaberca. 

Domnul  consilier  Zaberca Vasile  Mircea:  A devenit  deja  o ordine prestabilită, 
domnul Ştefănescu şi după aceea domnul Zaberca. De ce am intervenit? În primul rând aş 
fi vrut să văd informarea aceea cu Olanda, dar o să discutăm după, domnule preşedinte. 
Chiar vroiam să văd, dar îmi lipseşte din mapă. Este o informare cu Olanda, o vizită în 24-
26.

Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Nu e?
Domnul  consilier  Zaberca  Vasile  Mircea:  N-o am.  În fine,  o  clarificăm.  În al 

doilea rând, m-am preumblat cu maşina personală prin judeţ în mai multe zone. Şi ce am 
văzut?  Se  lucrează  extraordinar  la  drumul  Reşiţa  –  Trei  Ape  şi  încolo,  ceea  ce  este 
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deosebit, dar am rămas total dezamăgit când am văzut Parcul Internaţional de Sculptură 
de la Gărâna.

Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: De la?
Domnul consilier Zaberca Vasile Mircea: De la Gărâna, comuna Brebu Nou. Noi 

în urmă cu ani de zile ne-am chinuit şi atunci eram director la cultură şi ştiu cu ce eforturi. 
Îi felicit pe cei de la Caransebeş că  l-au luat pe Bata Marianov şi pe toţi şi aţi făcut ce-aţi 
făcut  în  parcul  dumneavoastră  de  acolo.  Cred  că  ar  trebui  să  ne  preocupe  chiar  în 
perspectiva  acestei  artere  care  va  lega  Reşiţa  de  munte  şi  de  Băile  Herculane,  să  ne 
gândim totuşi să sprijinim cumva Primăria comunei Brebu şi să organizăm acel parc. Mai 
trist a fost că una dintre piese este răsturnată literalmente într-o vale. Oameni buni, acolo 
se poate organiza într-adevăr ceva ce să confere mai multă atractivitate zonei, dincolo de 
peisajul extraordinar. A doua problemă, de ani de zile n-am fost la Mărghitaş. E tragedie! 
Noi toţi cei de aici şi nu numai noi, vorbim de posibilităţile extraordinare pe care le are 
judeţul nostru, de frumuseţile ei naturale, turism şi ne preocupăm prea puţin. Tocmai fiind 
consilier judeţean, până la urmă suntem un parlament şi un guvern al acestui judeţ, ambele 
la un loc, haideţi să ne gândim să formăm o echipă şi să lucrăm pe un program de turism 
adevărat. Să ne punem mintea toţi la contribuţie, indiferent de profesia noastră, să rămână 
după noi! Anul viitor când spunem „bye-bye” şi am plecat, să rămână un program într-
adevăr, care să ilustreze…

Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: La Mărghitaş la ce te referi? La drum sau 
la baza turistică?

Domnul consilier  Zaberca Vasile Mircea: Nu la drum, la bază. E nenorocire! În 
afară de ceea ce a făcut italianul acela, că a îngrădit şi bine a făcut. Prima dată am fost  
revoltat. Din cauza aia m-am dus şi am zis: „Domnule, e domeniu public, de ce închizi 
calea de acces?”. „Nu închid la nimeni, apăsaţi pe buton şi intraţi la mine. Dar nu mai pot 
să îngădui să vină să facă focuri în toate părţile şi eu am investit bani!” Atât am vrut, hai 
să nu vă reţin. Domnul Vatzulik a plecat, plecaţi şi dumneavoastră, rămânem noi aici. Vă 
asigurăm că avem grijă de judeţ până când reveniţi. Chiar am vorbit cu sinceritate!

Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Sunt anumite lucruri care ţin de demersul 
privat  şi  nu  de  demersul  public.  Noi  putem  să  lucrăm  în  continuare  la  drum,  la 
infrastructură. Te referi la „Cabana Mărghitaş”? Sau la ce te referi?

Domnul  consilier  Zaberca Vasile  Mircea:  Mă refer  la  zonă.  Că este  o  afacere 
privată este o problemă, dar dezvoltarea judeţului Caraş-Severin nu mai este o problemă 
privată.  Nu  poate  să  fie  privată  decât  în  măsura  în  care  se  investeşte,  dar  noi  avem 
obligaţia de a gândi şi de a discuta cu cei care chiar investesc!

Domnul preşedinte  Sorin Frunzăverde: Dacă e să ţinem discursuri peripatetice, 
putem face treaba asta foarte uşor.

Domnul consilier Zaberca Vasile Mircea: Este un discurs sincer, foarte sincer.
Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Da. Te rog.
Domnul consilier Cojocariu Ioan: Îmi pare rău că n-am discutat înainte cu domnul 

Puiu Zaberca despre experienţa taberelor de sculptură. Şi mie îmi pare rău că am fost 
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acolo şi am văzut într-adevăr dezastrul de la Gărâna. Ştim cu ce cheltuieli şi efort se face 
o tabără.

Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Stai puţin. Parcul acela nu e al Consiliului 
Judeţean!

Domnul consilier Cojocariu Ioan: E al comunei Gărâna.
Domnul  preşedinte  Sorin Frunzăverde:  Sigur că da,  Brebu Nou. Haideţi  să nu 

batem câmpii cu orice preţ.
Domnul consilier Cojocariu Ioan: Nu asta vroiam. Dacă cumva se ridică problema 

ca acest Consiliu Judeţean să dea o mână de ajutor sau să facă o asociere cu Gărâna, 
pentru a continua taberele de sculptură, putem să vă invităm la Caransebeş. Chiar şi în 
acest  moment  se  desfăşoară  cea  de-a  noua ediţie  a  taberelor  de  sculptură  sau  a  unui 
simpozion internaţional de sculptură, cu 11 sculptori, de pe toate continentele. Am trecut 
la marmură după 7 ediţii de lemn şi Caraş-Severin are atât lemn, piatră de toate felurile şi 
metal. Se poate tot registrul plastic pune pe acel deal, să zic aşa, maiestos, care este la 
Gărâna.

Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: La Gărâna, problema a fost de proprietate. 
Adică dealul acela maiestos nu-i proprietatea primăriei. Acolo a fost o aventură întreagă 
să desfăşurăm prima tabără de sculptură, care a avut loc în vara lui 1996. După care n-a 
mai fost posibil, pentru că nu s-a mai putut amplasa nici un fel de sculptură de genul 
acesta. Putem să facem festivalul acela de jazz sau mă rog suntem coparticipanţi acolo, 
care cred că este un eveniment mai important decât tabăra de sculptură de la Caransebeş, 
pentru că efectiv suntem în colaborare cu cel care deţine terenul, pe care se desfăşoară 
acest festival. Sigur că sunt considerente şi considerente. Sunt anumite dezvoltări pe care 
le poate face un judeţ şi sunt anumite dezvoltări pe care şi le asumă comunitatea locală. În 
nici un caz nu ne vom putea substitui comunităţilor locale. Poate că cel mai bun exemplu 
este  Reşiţa.  O  să  iau  legătura  cu  primarul  sau  mă  rog,  o  să  ia  domnul  Ghiorghioni 
legătura cu primarul de la Gărâna, să vedem exact ce sculptură a căzut de acolo. Până la 
urmă cred că este important şi asta n-aţi văzut, că s-a reparat drumul până în Văliug.

Domnul consilier Zaberca Vasile Mircea: Ba, am spus.
Domnul  preşedinte  Sorin Frunzăverde:  Nu.  Ai  vorbit  de drumul  de  la  Slatina 

Timiş. Din nefericire, ca să vă dau o veste cu adevărat proastă, nu veşti de astea de tip 
fântâni şi aşa mai departe, se pare că se va sista finanţarea pe POR – Axa 2. Nu e clar  
încă, probabil că avem această ameninţare. Au fost găsite 4 proiecte în ţară. Specific în 
ţară,  ca să  nu se  gândească  cineva că în  Caraş-Severin,  în  ţară,  prin sud,  cu anumite 
nereguli în derularea lor. Comisia Europeană are intenţia să oprească orice finanţare pe 
POR- Axa 2. POR – Axa 2 înseamnă Slatina Timiş-Văliug. Adică pericolul este iminent, 
iar această stopare se pare că va fi făcută între 6 luni şi 2 ani, ceea ce vă daţi seama că ne  
încurcă profund. Sigur, e de discutat cum de România n-a reuşit să prevină acest lucru. 
Cum de nu reuşeşte să convingă, dacă 4 proiecte din 30 şi ceva sunt în culpă, de ce trebuie 
oprite şi celelalte 32? De ce nu se ia proiect cu proiect şi acolo unde găsesc proiect cu 
deficienţe „opriţi-l” şi unde nu sunt deficienţe „continuaţi-l”? Asta este deja o poveste de 
altă natură. Bun. Alte…
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Domnul consilier  Zaberca Vasile Mircea: Cred că am fost înţeles greşit, iertaţi-
mă. Vreau să-ţi răspund. Eu n-am pledat pentru revenirea taberei de sculptură la Gărâna şi 
tu ştii foarte bine, că lucrezi în domeniu. Eu am pledat pentru conservarea a ceea ce este. 
Vă felicit încă odată că aţi putut să faceţi un asemenea demers şi finalizat cu rezultatele 
care s-au obţinut. Prima idee şi insist, este aceasta şi îmi pare bine domnule preşedinte, că 
până la urmă chiar ai specificat ce am vrut să spun. Trebuie vorbit cu primăria, noi nu ne 
substituim Primăriei Brebu Nou, dar trebuie discutat şi văzut cum am putea să-l ajutăm 
până la urmă. Mulţumesc.

Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Pe altă parte, a amplasa acolo foarte dens 
o serie de sculpturi într-un peisaj care e frumos datorită sălbăticiei lui, datorită zonei, sună 
a chici. În fine, trebuie să ridicăm sculptura aceea. O să vorbesc cu primarul de la Gărâna 
ca să o ridice, doar că e plecat în Germania şi nu a avut timp. Sau n-a urcat în ultimele  
săptămâni de la Reşiţa la Gărâna! Ionesie să-i dai un telefon, că eu sunt în concediu de 
mâine. Alte luări de poziţii?

Domnul consilier Ştefănescu Nicolae: Ce mai daţi pe la unguri?
Domnul  preşedinte  Sorin Frunzăverde:  Pe la unguri? Bineţe.  Bun. Următoarea 

şedinţă va avea loc în iulie, în mod sigur.
Domnul consilier Popescu Gheorghe: După 25, domnule preşedinte.
Domnul  consilier  Poneţchi Petru Pavel:  După 10,  domnule  preşedinte.  Oricum 

până în 10 nu, că n-avem materiale.
Domnul consilier Zaberca Vasile Mircea: Aşa ceva, că plecăm şi noi în concediu.
Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: O să vă anunţăm în timp util când va avea 

loc şedinţa din iulie.

Ordinea de zi fiind epuizată, şedinţa se încheie.

          P R E Ş E D I N T E,                                       SECRETARUL JUDEŢULUI,

          Sorin Frunzăverde                                                                 Ion Imbrescu

FP/FP/ 1 ex.
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